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Geacht college, 
  
Op 18 oktober 2016 hebben GS de statenmededeling “Aanvullend investeringskrediet KVL complex” 
aan PS doen toekomen. Hierin geeft GS aan EUR 7,5 miljoen extra budget uit het budget Grote 
Erfgoedcomplexen van het Ontwikkelbedrijf ter beschikking te stellen ten behoeve van verdere 
investering en exploitatie van het KVL complex. Dit komt bovenop de EUR 19,6 miljoen die PS in de 
vorige statenperiode ter beschikking hebben gesteld voor de ontwikkeling van het KVL complex. 
 
Destijds is het Statenvoorstel met de grootst mogelijke moeite aangenomen, slechts na toezegging 
van een second opinion door GS, met betrekking tot de ontwikkelrisico’s. Dit was op aandringen van 
de VVD-fractie.  De VVD is dan ook verbaasd over de mededeling dat er nog meer krediet moet 
worden vrijgemaakt.  
 
De VVD heeft hierover de volgende vragen aan uw college: 

1. Zijn GS op de hoogte van de voorwaarden die gesteld waren bij het ter beschikking stellen 
van het originele budget? Namelijk: 
I ) dat de investering uit het ontwikkelbedrijf revolverend moet worden terugverdiend. 
II ) dat er gestreefd wordt naar een exit-strategie, waarbij de grond, de opstallen en de 
exploitatie zou worden overgedragen aan marktpartijen. 
III ) dat de EUR 19,6 miljoen het maximum bedrag zou zijn en ook het maximale risico dat de 
Provincie zou dragen.  

2. Is het college het met de VVD eens dat een extra krediet in strijd is met deze voorwaarden? 
3. Is het college het met de VVD eens dat het totale krediet aan KVL een onevenredig hoge 

claim legt op de totaal beschikbare post voor Grote Erfgoedcomplexen in relatie tot andere 
projecten?  

4. Komt de financiering van andere en mogelijk toekomstige Grote Erfgoedcomplexen in het 
gedrang doordat zo’n groot deel belegd is in KVL?  

5. Kan GS inzicht geven in de exit-strategie en op welke wijze die nu wijzigt t.o.v. de planning? 
6. Deelt GS de mening met de VVD dat de meeste gebruikers/huurders in de huidige 

samenstelling (semi-)publieke instellingen zijn, met een financieringsrelatie tot de Provincie? 
7. Deelt GS de mening met de VVD dat het ongezond is dat de verhouding tussen (semi-) 

publieke instellingen en marktpartijen onder de huurders scheef is? Vormt dit een risico?  
8. Deelt GS de mening met de VVD dat de Provincie op dit moment op de stoel zit van 

vastgoedontwikkelaar en vastgoedexploitant?  
9. De Provincie kan het extra krediet verstrekken, omdat er nog budget is vanuit de Grote 

Erfgoedcomplexen binnen het Ontwikkelbedrijf. Marktpartijen hebben die mogelijkheid niet. 
Provincie is vergunningverlener, ontwikkelaar, exploitant en financier. Delen GS de mening 
met de VVD dat dit marktverstorend is?  

10. Is het risico dat regels omtrent staatssteun en vrije marktwerking overtreden worden groter 
geworden door het verlenen van het extra krediet? Welke risico’s zijn er voor de Provincie?  

 
Namens de VVD Statenfractie Noord-Brabant,  
 
Tim Kouthoofd 


